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Usnesení 1. zasedání 34. konventu Poděbradského seniorátu ČCE  
konaného 12. listopadu 2022 v Nymburce 

A. VOLBY 

Usnesení č. 1: Volba předsednictva konventu a náhradníků 
Předsedou byl zvolen Jonatan Hudec, členy předsednictva Lukáš Pešout, Petr Fér a Andrea Děkanová. Dále byli zvoleni 
náhradníci za kazatele: Marek Lukášek (1. náhradník) a Marta Zemánková (2. náhradník) a náhradníci za laiky: Petr 
Hamták (1. náhradník) a Ondřej Teplý (2. náhradník).  

Usnesení č. 2: Volba seniorátního kurátora a následná volba člena seniorátního výboru 
Seniorátním kurátorem byl zvolen Tomáš Fér a členkou SV Dagmar Férová.  

Usnesení č. 3: volba revizorů seniorátního účetnictví a náhradníků 

Revizorkami byly zvoleny Veronika Korbelová a Alena Pistorová. Náhradníky pak byli zvoleni: Jitka Dubová (1. 
náhradník) a Jaromír Čábela (2. náhradník). 

Usnesení č. 4: volba poslanců synodu 

Poslancem za kazatele byl zvolen: Petr Pivoňka, dále: Marek Lukášek (1. náhradník) a Marta Zemánková (2. náhradnice) 
Poslankyní za laiky byla zvolena Jana Jahodová, dále: Dagmar Férová (1. náhradník) a Jan Dobeš (2. náhradník)   

 

B. SPRÁVA SENIORÁTU 

Usnesení č. 5: Rozhodnutí o předložených zprávách 

1. Konvent bere na vědomí zprávu o plnění usnesení 4. zasedání 
33. konventu PoS ČCE.  
2. Konvent bere na vědomí zprávu seniorátního výboru a zprávy 
poradních odborů. 
3. Konvent bere na vědomí zprávu představenstva Jeronýmovy jednoty 
Poděbradského seniorátu ČCE.  
4. Konvent bere na vědomí zprávu o činnosti Diakonie ČCE – Střední 
Čechy  
5. Konvent bere na vědomí zprávu o 4. zasedání 35. synodu ČCE. 
 

Usnesení č. 6: Schválení zprávy o hospodaření, rozpočtu a 
repartic 
 

1. Konvent schvaluje roční účetní uzávěrku včetně hospodářského 
výsledku v roce 2021 a souhlasí s účetním vyrovnáním ztráty 
hospodaření v částce 14 460,75 Kč proti vlastnímu jmění.  

2. Konvent schvaluje upravený rozpočet na rok 2023 se ztrátou 5800,- 
Kč. 

3. Konvent se usnáší na rozdělení celocírkevních repartic dle tabulky (tisk 
č. 15) a seniorátních repartic ve výši 15 500,- Kč pro sbor. 

4. Konvent bere na vědomí zprávu revizní. 
 

 

C. KONVENT A SYNOD 

Usnesení č. 7 – schválené návrhy pro konvent 

1. Konvent PoS se usnáší, že náklady na stravu i cestovné hradí seniorát. 
Cestovné se hradí ve výši 6 Kč na km při použití jednoho auta pro jeden 
sbor, případně hromadnou dopravou dle jízdenky. Účastníci konventu 
mohou přispět do sbírky k tomu určené. 

 Předpis repartic 2023 

  celkem 

  CR SEN 

0201  Brandýs 
nad Labem 23 300 15 500 

0202  Český Brod 41 390 15 500 

0204  Chleby 13 040 15 500 

0205  Kolín 49 620 15 500 

0209  Bošín 13 810 15 500 

0210  Kutná Hora 36 370 15 500 

0213  Libice nad 
Cidlinou 24 070 15 500 

0214  Lysá nad 
Labem 51 580 15 500 

0215  Mělník 48 880 15 500 

0216  Mladá 
Boleslav 54 730 15 500 

0217  Mšeno u 
Mělníka 24 430 15 500 

0218  Libiš 36 310 15 500 

0219  Nymburk 50 210 15 500 

0221  Pečky 8 430 15 500 

0222  Poděbrady 76 910 15 500 

0223  Předhradí 17 680 15 500 

0224  Velenice 15 540 15 500 

0225  Velim 14 600 15 500 

  600 900 279 000 
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2. Konvent PoS stanovuje termín 2. zasedání 34. konventu Poděbradského seniorátu ČCE na sobotu 11. 11. 2023.  
3. Konvent PoS se usnáší, že účel adventní seniorátní sbírky pro Středisko Diakonie Střední Čechy bude určen na nákup 

materiálu do sociálně-terapeutických dílen středisek v Kolíně a Kutné hoře.  

 

Usnesení č. 8 – schválené návrhy pro synod 

1. Synod se usnáší na úpravě znění Investičního kodexu: Z formulace „Při investování bude ČCE dbát také na to, aby 
docházelo ke snižování produkce nebo využití toxických a radioaktivních látek“ se vypouští slovo „radioaktivních“.  

Odůvodnění: Podpoře jaderné energetiky bychom se neměli bránit. 
 

2. Synod pověřuje synodní radu ČCE, aby zvážila možnost záchrany tolerančního areálu na Vysoké a případně 

vypracovala návrh jeho využití i plán souvisejících oprav. 

Odůvodnění: Obec Vysoká je branou do chráněné krajinné oblasti Kokořínsko. Vsí začíná malebná přírodní oblast skal, 

překrásných jezírek a vesniček s lidovou architekturou. Tato atraktivní oblast leží blízko Prahy (50 minut do centra). 

Areál tolerančního kostela, tj. fara, stodola a zahrada, celkem 500 m2, spadá do správy FS ČCE Mělník. Bohoslužby se 

konají 1x měsíčně, s obědem a výletem do okolí, účast 20-30 lidí. Konají se zde i kulturní akce, např. festival severských 

filmů, výstavy, koncerty, začlenění do obecních Svatováclavských slavností… 

FS ČCE Mělník stojí před rozhodnutím, zda areál prodat či nechat budovy chátrat. Protože opravy a údržba tak velkého 

areálu je mimo finanční možnosti mělnického sboru. Zejména kostel je momentálně v havarijním stavu a je třeba 

vyměnit střechu. 

Areál by mohl sloužit nejen pro sborové rekreace, ale je možné ho využít i na vzdělávací, podpůrné, sociální a rozvojové 

činnosti. 

Financování by mohla zajistit ČCE Reality a.s., jež je akciovou společností, jejímž jediným akcionářem je Českobratrská 

církev evangelická. Účelem jejího zřízení je investování volných prostředků do nemovitostí a hospodaření s nimi. 

Myslíme si, že investice do historických evangelických budov je ideální pro zachování trvalých hodnot, které nese naše 

církev do sekulární společnosti. 

3. Synod ukládá synodní radě, aby připravila sborům manuál na to, jak mají postupovat v případech, když sbory vlastní 

chátrající kostel a další nemovitosti, jak získávat finanční prostředky na jejich rekonstrukci, případně jak se těchto 

nemovitostí zbavovat s přihlédnutím ke skutečnosti, že příklady dobré praxe nejsou snadno dohledatelné a tím ani 

dostačující pomocí.  

Odůvodnění: Je mnoho areálů tolerančních kostelů, tj. far, stodol a zahrad spadajících do správy farních sborů ČCE 

v nichž se bohoslužby konají jen 1x měsíčně s případným začleněním do obecních kulturních akcí a farní sbory ČCE stojí 

před rozhodnutím, jak areály spravovat, či nechat budovy chátrat, nebo hledat, komu je prodat. Opravy a údržba se 

dostávají mimo finanční možnosti sborů.  Vzniká zde velký etický problém, který musí řešit staršovstva – zbavování se 

hodnot, které vybudovali předkové a které naše církev vnáší do sekulární společnosti. Nabízí se možnost přenechat tyto 

objekty do užívání obcím, ty však většinou nemají zájem.  

 

Usnesení č. 8 – vyjádření ke změnám církevního zřízení 

A) Konvent PoS doporučuje změny CZ § 4 odst. 3 (zkrácení doby nutné ke slučování sborů) přijmout.  

B) Konvent PoS doporučuje změny CZ § 12 odst. 14 a § 20 odst. 6 (zrušení možnosti dočasného postavení kazatele 

mimo službu při řízení před pastýřskou radou) přijmout. 

C) Konvent PoS doporučuje změny CZ § 28 odst. 6 (zjednodušení procedury některých změn CZ) nepřijmout. 
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Usnesení č. 9 - rozhovor o novém rozhraničení seniorátů + návrh pro synod 

1. Konvent poděbradského seniorátu nesouhlasí s navrženou změnou seniorátů.  

Odůvodnění: Domníváme se, že jejich rozsah by byl (zejména v některých případech) tak velký, že v nich nebude možné 
budovat a udržovat vědomí sounáležitost a společenství našich sborů (jak je uvedeno v odůvodnění reformy). Podle 
převažujícího názoru se tak ani nedosáhne efekt vnější správy církve. Na druhu stranu konvent chápe některé důvody, 
pro které je třeba současné rozvržení seniorátů měnit. Domnívá se však, že žádoucích změn je možné dosáhnout jinými 
cestami - současné malé senioráty, kde je problém s obsazováním nezbytných funkcí by snad bylo možné přičlenit k 
větším nebo je rozdělit mezi dva senioráty sousední. 
 

2. Synod ukládá synodní radě, aby byl vypracován alternativní návrh na reformu seniorátů, který by řešil funkční 

problémy a územní potřeby těch seniorátů, kde skutečně jsou a zároveň zachoval dobře fungující struktury a 

společenství.  

 

 

      
 

V Ml. Boleslavi dne 30.11.2022  
 

Jonatan Hudec, předseda konventu   Martin Fér, senior 
  


